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Årsberetning Palby Fyn Cup 2018 

I 2017 havde vi en tilbagegang på ca. 10 %. Om det skyldes en generel nedgang, eller fordi det 
lå samtidigt med Kristi himmelfartsdag og i samme weekend, hvor der var kapsejlads i 
sejlsportsligaen, det var svært at sige. 

Men i år havde vi en fremgang på godt 17 %, så det var dejligt, at der igen var fremgang., 
hvilket er det højeste deltagerantal siden 2012, hvor sejladsen blev aflyst på grund af 
stormvejr. 

Vi åbnede tidligere for tilmeldingerne, og den første uge i januar havde vi 35 tilmeldte både. 

Tidligere åbnede vi først for tilmeldingen i løbet af januar måned. Så vi troede jo at der kom 
rigtigt mange, men det stilnede lidt af, men alligevel en pæn fremgang. 

I år har vi også åbnet for tilmeldingen, og på nuværende tidspunkt har vi 33 tilmeldte både til 
næste års sejlads, så det tegner rigtigt godt for 2019. 

Har I endnu ikke tilmeldt jer, så er det nu, I skal gøre det, det bliver dyrere jo længere tid, I 
venter. 

I år var storskærmen på pladsen vokset, fra 16 m2 til 20 m2. Desværre kunne vi ikke vise live 
fra start og måltagning i år på grund af tekniske problemer, som Bogense sejlklub ikke kunne 
gøre for. 

Vi håber det kan lade sig gøre at vise live fra start og måltagning i 2019, så der igen er endnu 
mere at se på for dem, som er på land. 

Som sædvanlig var det en speciel oplevelse fredag morgen med de mange sejlere til fælles 
morgenbord og skippermøde. 

I år var det også Nordfyns Kommunes borgmester Morten Andersen, der bød velkommen til 
Bogense i høj flot solskin. 

Han takkede både Palby Marine og Bogense Sejlklub for det store arbejde, der lægges i dette 
flotte arrangement, som tiltrækker mange sejlere og andre til Bogense. 

Peter Tanev fra TV2-Vejret præsenterede vejrudsigten for fredagen og gav løfte om skiftende 
vindstyrke og høj sol. 

Sejladsen blev skudt i gang fredag, hvor de mange både blev sendt af sted,- i år mod Æbelø 
først. 

Til starterne var der en god vind på ca.8 m/sek. fra NØ og sol fra en skyfri himmel. Det betød, at 
de skulle sejle på kryds mod Æbelø. 

Desværre passede Peter Tanev vejrudsigt for godt, for der var et område i Storebælt, hvor der 
var vindstille, men solen skinnede endnu, og humøret var stadig højt. 
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Lørdag den 26. maj kl. 07.18.17 passerede den første båd målstregen, flerskrogsbåden 
”Dragonfire” med Jens Quorning ved roret, og de har således sejlet rundt om Fyn i tiden 
17:33:17. 

Bogense sejlklub ønskede 3-mandsbesætningen et stort tillykke. 

Vi ønskede samtidig Hans Kongelige Højhed Kronprins Frederik hjertelig tillykke med de 50 år. 
Han deltog jo i Palby Fyncup i 2010. 

Det blev som forventet ikke nogen rekordtid på grund af vindstille i Storebælt. 

Den sidste båd kom i mål søndag formiddag kl. 09.50.02 med en omsejlingstid på 46 timer 35 
minutter og 2 sekunder. 

På trods af vindstille i Storebælt kom den sidste båd i mål ca. 2½ time tidligere end i 2017. 

Der var 54 både, der udgik, og 257 både gennemførte PALBY FYN CUP 2018. 

Også i år havde alle både en Tracker med ombord, som fungerede rigtig fint under hele 
arrangementet. Der var hele tiden styr på, hvor de var, og om de sejlede forlæns eller baglæns. 

Samarbejdet med BG&IF støtteforening forløb som sædvanlig uden problemer, og der var som 
altid styr på de opgaver, vores egne hjælpere fra sejlklubben skulle løse. 

Tak til alle de frivillige, som igen brugte mange frivillige timer på dette arrangement. Næste år 
er det 30. gang, og nogen har været med i alle årene, og mange har været med i rigtig mange 
år. Flot at de stadig gør en indsats for Bogense sejlklub. 

Jeg vil igen i år opfordre alle til at gøre en aktiv indsats for, at vi får flere deltagere. 

Snak positivt om sejladsen, når I møder andre sejlere, og giv dem en opfordring dem til at 
deltage. 

Undskyldninger om målerbrev og manglende gaster gælder ikke længere, da tursejlere kan 
deltage, og vi nu også har doublehanded sejlads. 

Jeg syntes også, jeg kan se en del nye sejlere i havnen her og i andre havne. Giv dem en 
opfordring til at deltage, om ikke andet så som tursejler. Vi vil rigtig gerne have endnu flere 
deltagende både med. 

På udvalgets vegne vil jeg takke de mange hjælpere og sponsorer, som hvert år er med til at 
sikre, at vi kan gennemføre et så stort arrangement med succes. En særlig tak til vores 
hovedsponsor, Palby Marine. 

Endnu en stor tak til Palby Marine, da de har indvilliget i indgå en ny treårig aftale. 

Aftalen med BG&IF støtteforening er ligeledes forlænget med 3 år. 
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Øvrige flerårige sponsoraftaler skal ikke genforhandles i år. 

Vi glæder os til, at alle igen møder op, når stævnet næste gang afvikles den 24. – 26. Maj 2019. 

Til slut vil jeg gerne have medlemmernes opbakning til, at det er i orden, at klubhuset lukkes 
om onsdagen før arrangementet, da der skal klargøres. 

Når kassereren fremlægger regnskabet, så vil I kunne se, at Palby Fyn Cup trods alt tilfører 
klubben næsten det samme, som samtlige medlemmer gør i kontingentindbetaling, fratrukket 
den kontingentandel som videresendes til Dansk sejlunion. 

På Palby Fyn Cup udvalgets vegne 

Poul Jørgensen 

 

 


